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Hermed sendes foreløbig besvarelse af spørgsmål nr. 615 (Alm. del), som 

Folketingets Udvalg for Udlændinge- og Integrationspolitik har stillet til 

justitsministeren den 26. juni 2014. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra 

Johanne Schmidt-Nielsen (EL). 
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Spørgsmål nr. 615 (Alm. del) fra Folketingets Udvalg for Udlændinge- 

og Integrationspolitik: 

 

”Ministeren bedes kommentere UUI alm. del - bilag 113, og 

særskilt forholde sig til, hvorvidt udlændingelovens boligkrav i 

familiesammenføringssager og Udlændingestyrelsens praksis 

på området fungerer hensigtsmæssigt og fair, og om regeringen 

på baggrund af denne og lignende sager vil overveje at ændre 

på kravene eller administrere dem mere lempeligt, så også fa-

miliesammenførte par, der bor med langvarige tidsbegrænsede 

lejekontrakter, kan opfylde kravene? Samtidig ønskes oplyst, 

hvorvidt ministeren i den konkrete sag vurderer, at de gælden-

de regler er fulgt, og om ministeren finder det rimeligt, at brev-

skriveren tilsyneladende ikke ved henvendelse til Udlændinge-

styrelsen kan få oplyst, hvor lang tid parret har til at finde en 

bolig, der opfylder kravene, eller om hans ægtefælle risikerer 

at blive sendt ud af Danmark i den nærmeste fremtid.” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet anmodet Ud-

lændingestyrelsen om en udtalelse. Når udtalelsen foreligger, vil Justitsmi-

nisteriet vende tilbage til spørgsmålet. 

 

På grund af ferie forventes dette først at kunne ske i august 2014.  

 

 

 


